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Hrvatski planinarski savez 
Kozarčeva 22, 10000 Zagreb 
 
 

ZAKLJUČCI I ODLUKE 
4. sjednice Izvršnog odbora HPS-a  

održane 13. siječnja 2020. u Domu HPS-a u Zagrebu 
 
 

1. Verifikacija zapisnika 3. sjednice IO HPS-a 18. 11. 2019. 
IO HPS-a jednoglasno usvaja predloženi zapisnik 3. sjednice IO HPS-a. 

 
2. Analiza realizacije odluka i zaključaka 3. sjednice IO HPS-a 18. 11. 2019. 

IO HPS-a prima na znanje izvješće o realizaciji odluka i zaključaka 3. sjednice IO-a te utvrđuje da preostale 
zadaće treba izvršiti u primjerenom roku. 

 
3. Informacija o konačnom nalazu financijske inspekcije 

U razdoblju od svibnja do studenoga 2019. proveden je vrlo opsežan nadzor cjelokupnog poslovanja HPS-
u u proteklom razdoblju (2018.). Provela ga je financijska inspekcija Ministarstva financija vrlo detaljno 
pregledavajući svu poslovnu dokumentaciju, uključujući financijski plan, Statut, odluke Izvršnog odbora, 
ugovore o radu, ugovore o djelu, ulazne i izlazne račune, putne naloge i obračune troškova putovanja, 
donacije, programske zahtjeve, knjigu blagajne, izdatnice, primke, isplatnice, uplatnice, izvode, 
dokumentaciju projekta »Penjanje za sve«, popis udruženih članica, popis izdanih članskih markica, popis 
pretplatnika Hrvatskog planinara, police osiguranja, popis osnovnih sredstava i sitnog inventara, bilancu, 
sustav unutarnjeg nadzora koji provodi Nadzorni odbor HPS-a, godišnje financijsko izvješće FINA-i, 
realizaciju financijskog plana i financijsko izvješće podneseno Skupštini HPS-a. Rezultat nadzora opsežan 
je zapisnik od 27 stranica, zaprimljen 20. studenoga 2019., kojim je utvrđeno da su dokumentacija, 
poslovanje i računovodstvo Saveza u potpunosti u skladu sa Zakonom o financijskom poslovanju i 
računovodstvu neprofitnih organizacija te da ni u jednom navedenom segmentu nema nedostataka, 
nepravilnosti, propusta ili prekršaja. Tako detaljna revizija cjelokupnog poslovanja HPS-a i pozitivan nalaz 
financijske inspekcije ujedno su i uporište za daljnje racionalno i namjensko upravljanje imovinom Saveza, 
u skladu s financijskim planom, uz poštovanje zakonskih propisa i internih akata HPS-a. 
Na upit Aide Barišić, Alan Čaplar iznosi informaciju da je od inspektorice upozoren da je zapisnik 
inspekcijskog nalaza povjerljiv dokument, i kao takav nije namijenjen za javno objavljivanje i 
distribuiranje prema trećim osobama, ali je pohranjen i dostupan u Uredu HPS-a. 

 
4. Informacija o mišljenju Središnjeg državnog ureda za sportu o pitanjima sportskih djelatnosti u planinarstvu 

D. Grundler i A. Čaplar izvješćuju da je Središnji državni ured za sport izdao 19. 12. 2019., na zamolbu koja 
je pripremljena u suradnji Hrvatske olimpijske akademije i HPS-a, pisano mišljenje o sportskim 
djelatnostima u planinarstvu. Iz tog mišljenja proizlazi da organiziranje i vođenje izleta, ali niti 
organiziranje opće planinarske škole i specijalističkih škola (npr. tečaji za vodiče, markaciste, čuvare 
planinske prirode, speleološka škola) nisu sportske djelatnosti pa za to ne postoji obveza angažiranja 
stručnog kadra osposobljenog na način propisan Zakonom o sportu. Udruge su dužne upisati se u registar 
sportskih djelatnosti, a za stručne poslove, ako se takvi poslovi provode u sportskoj udruzi, angažirati 
stručno osposobljenu osobu. 
Mišljenje SDUŠ-a daje čvrsto uporište za nesmetano obavljanje osnovne planinarske djelatnosti te za 
primjenu naših internih programa školovanja u planinarstvu, budući da se organiziranje i vođenje takvih 
izleta, tura, škola i tečaja ne smatra sportskom djelatnošću. Međutim, treba istodobno imati u vidu da dio 
naših škola sadržava terensku poduku koja bi se mogla okarakterizirati kao poduka osnovnim tehnikama 
sporta (tehnike sportskog penjanja, tehnike planinskog skijanja, kretanje s krpljama, kretanje s derezama 
i cepinom, kretanje u ledenjačkom navezu, kretanje u penjačkom navezu i druge alpinističke tehnike), a 
pri podučavanju drugih osoba osnovnim tehnikama sporta treba angažirati adekvatno osposobljeno 
nastavno osoblje. Tu temu, međutim, HPS ne može regulirati svojim Pravilnikom o školovanju ili nekim 
svojim internim programom, nego samo angažiranjem stručnog kadra, koji već postoji, i/ili 
osposobljavanjem novih kadrova kroz program formiran i ostvaren kroz ustanovu za obrazovanje odraslih 
(npr. Hrvatska olimpijska akademija). Mišljenje SDUŠ-a upućuje na zaključke da je navedenim odredbama 
zapravo zahvaćen relativno mali segment našeg djelovanja, da je za taj dio potrebno osmisliti i provesti 
osposobljavanje stručnog kadra koji može kvalitetno i zakonito provoditi sportsku poduku unutar škola 
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koje u svojem programu sadrže podučavanje osnovnim tehnikama sporta, te, najvažnije od svega, da 
planinarske udruge ne trebaju biti zabrinute za svoju osnovnu djelatnost organiziranja i provođenja izleta, 
tura, škola i tečaja prema programima HPS-a. 
Informacija o ovim temama prenijet će se udrugama članicama HPS-a.  

 
5. Informacije i odluke o radu komisija HPS-a 

a) Informacija i analiza o radu komisija u 2019. godini 
Rad komisija u cjelini je ocijenjen pozitivnim ocjenama, pogotovo imajući u vidu da su rezultati koji se 
postižu u komisijama bazirani na dobrovoljnom doprinosu velikog broja motiviranih volontera. 
Predsjednik IO HPS-a i glavni tajnik HPS-a redovito surađuju i informiraju pročelnike komisija o  
smjernicama Izvršnog odbora za rad u svakoj pojedinoj komisiji i za razvoj njihove djelatnosti. Temeljem 
iznesene pisane i usmene analize, predsjednik IO HPS-a i glavni tajnik HPS-a informirat će pojedinačno 
pročelnika svake pojedine komisije o smjernicama IO HPS-a za daljnji rad i razvoj pojedinih djelatnosti 
koje proizlaze iz analize izvješća i rada u prošloj godini. 
U okviru rasprave posebno su se podrobno analizirali rezultati rada i stanje unutar Komisije za planinsko 
skijanje. IO jednoglasno zaključuje da se Komisija za planinsko skijanje treba formirati sukladno njihovom 
pravilniku, te da je tako formirana komisija temelj da bi IO uopće mogao donositi daljnje odluke vezane 
uz rad Komisije za planinsko skijanje i razvoj te djelatnosti u HPS-u. 
 

b) Odluka o odobrenju plana rada komisija i raspodjeli financijskih sredstava za rad komisija u 2020. 
godini sukladno Financijskom planu 
Izvršni odbor jednoglasno odobrava predloženi plan rada komisija i raspodjelu financijskih sredstava za 
rad komisija u 2020. godini sukladno Financijskom planu. 

 
c) Odluka o sazivanju sastanka s pročelnicima komisija HPS-a 

Predsjednik Izvršnog odbora HPS-a sazvat će tematski sastanak o radu komisija HPS-a. Planirani termin 
sastanka je subota 22. veljače 2020., a mjesto održavanja velika dvorana HPS-a.  
 

6. Odluke o školovanju 
a) Odluka o namjeri Komisije za planinsko skijanje za organiziranje "napredne" škole planinskog skijanja 

IO HPS-a nije u ovoj točki odlučivao o pitanjima napredne škole planinskog skijanja, s obzirom na 
zaključak koji je donesen nakon rasprave o radu Komisije za planinsko skijanje u točki 5.a) dnevnog reda. 
 

b) Odluka o formiranju edukacijskih centara prijedlogu Komisije za vodiče 
Izvršni odbor odobrava da se ispita mogućnost formiranja edukacijskih centara u planinarskim objektima 
HPS-a, predlože odgovarajući ugovori s upravljačima tih objekata i ulaganja u njihovo opremanje 
didaktičkom opremom. Za provedbu odluke zadužuju se Komisija za vodiče i Komisija za školovanje. 

 
c) Odluka o sazivanju savjetovanja o reformi sustava školovanja 

Izvršni odbor jednoglasno donosi odluku da će se organizirati  interdisciplinarno savjetovanje o reformi 
sustava školovanja. Planirani termin sastanka je subota 22. veljače 2020., nakon sastanka o radu komisija, 
a mjesto održavanja velika dvorana HPS-a. Poziv na savjetovanje bit će upućen komisijama koje provode 
školovanje, instruktorima koje su komisije delegirale kao svoje predstavnike u reformi sustava školovanja 
i članovima Izvršnog odbora. 
 

7. Informacije i odluke o objektima 
a) Informacija o procjeni vrijednosti planinarskih domova u Tuku i u Jablancu 

IO HPS-a povjerava Komisiji za objekte da, imajući u vidu procjenu vrijednosti, iskazana očekivanja 
aktualnih upravljača, kapacitete za investicijska ulaganja i tekuće održavanje te stvarne planinarske 
potrebe objekata na tim mjestima ocijeni perspektivu tih objekata i moguća rješenja (mogućnost obnove, 
prodaje, zakupa odnosno korištenja po istim ili drugačijim uvjetima, zadržavanje istog statusa ili slično). 
 

b) Odluka o odabiru izvođača i sklapanju ugovora o izvođenju radova obnove i uređenja Doma HPS-a 
Izvršni odbor temeljem provedenog natječaja za radove obnove i uređenja Doma HPS-a donosi 
jednoglasnu odluku da se izvođenje radova povjeri tvrtki Elvog d.o.o., Dugo Selo, po uvjetima iz 
troškovnika, a sukladno planiranim sredstvima prema Financijskom planu HPS-a. Radovi će obuhvatiti 
promjenu dotrajale vanjske stolarije, obnovu unutrašnje stolarije, brušenje parketa, soboslikarske i 
električarske radove. Radovi će se provoditi u fazama, vodeći računa o racionalnom i namjenskom 
korištenju financijskih sredstava HPS-a. Za vrijeme radova na 1. katu, poslovanje Ureda HPS-a bit će 
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privremeno organizirano u velikoj dvorani u prizemlju. Za nadzor provođenja radova zadužuju se Vladimir 
Novak, Luka Kvočić i Alan Čaplar. 
 

c) Odluka o raspisivanju natječaja za izgradnju, obnovu i uređenje planinarskih objekata u 2020. godini 
Izvršni odbor donosi jednoglasnu odluku o raspisivanju natječaja za sufinanciranje izgradnje, obnove i 
uređenja planinarskih objekata u 2020. godini. Rok za prikupljanje uredne dokumentacije je 31. ožujka 
2020. Za pregled i obradu pristiglih zahtjeva te za pripremu prijedloga odabira zadužuje se Komisija za 
planinarske objekte. 
 

8. Informacija o pripremi materijala za Skupštinu HPS-a 
Po ovoj točki dnevnog reda dogovoreno je da se od udruga članica HPS-a zatraži da informiraju HPS-a o 
svojem predstavniku u Skupštini HPS-a te da se pristupi pripremi Skupštine sukladno Statutu i iznesenim 
informacijama. 
 

9. Odluka o primanju novih udruga u članstvo HPS-a 
Temeljem članka 20. Statuta HPS-a Planinarsko društvo Pomalo, Zagreb prima se u članstvo HPS-a kao 
punopravna članica. 
Temeljem članka 20. Statuta HPS-a Planinarska udruga Gojzerica, Pula prima se u članstvo HPS-a kao 
punopravna članica. 
 

10. Informacija i odluka o isključenju neaktivnih udruga iz članstva HPS-a 
a) Odluka o isključenju osnovnih planinarskih udruga koje nisu naručile članske markice HPS-a za prošlu 

godinu 
Sukladno članku 25., stavku 2. Statuta HPS-a, Izvršni odbor upozorava udruge članice koje nisu podigle 
članske markice za prošlu godinu da će se istekom mjeseca siječnja steći uvjeti za isključenje iz članstva te 
im poziva da u tom roku otklone nedostatke zbog kojih bi mogli biti isključeni iz članstva Saveza. U slučaju 
da pojedina udruga do isteka roka definiranog Statutom HPS-a ne ispuni uvjete iz Statuta HPS-a, sukladno 
članku 25, stavku 1, alineji 2., dana 1. veljače 2020. prestaje članstvo udruge u HPS-u. 
 

b) Informacija o prestanku članstva udruge u likvidaciji 
PD Croatia Airlines, Zagreb podnio je zahtjev za prestanak članstva u HPS-u, budući da je ta udruga u 
postupku likvidacije. Sukladno članku 25., stavku 1, alineji 1, članstvo je prestalo 2. siječnja 2020. 
primitkom zahtjeva u Uredu HPS-a. 

 
c) Predstavljanje HPS-a na održanim i budućim skupovima 

Na svečanosti kojom će se obilježiti 70. obljetnica PDS Velebit, Zagreb, 27. siječnja u KIC-u u Zagrebu 
Savez će predstavljati predsjednik Darko Berljak. 

 
11. Razno 

 Odluka o donaciji SPV Zagorje (SQT). IO HPS-a donosi odluku o dodjeli donacije od 15.000 kuna 
Stanici planinarskih vodiča Zagorje za potporu aktivnostima na uređenju pristupnih putova na 
Sljemenu na skijaškoj utrci Snježna kraljica na Sljemenu. IO HPS-a također daje suglasnost da se 
zapažanja o uređenju putova i sigurnosti gledatelja pisanim putem upute organizatoru utrke, u cilju 
podizanja razine sigurnosti gledatelja na budućim utrkama. 

 Informacija o prijenosu imovine u postupku likvidacije Udruge Via Dinarica Croatia. Zaprimljena je 
informacija od Udruge Via Dinarica Croatia da se pokreće postupak likvidacije te udruge. Udruga nije 
članica HPS-a no Skupština te Udruge je na svojoj sjednici odlučila da se prije likvidacije preostala 
imovina udruge prenese na Hrvatski planinarski savez. Riječ je o sredstvima od oko 37.000 kuna, 
zbirci fotografija, zemljovida i tekstova, izložbenih panoa i druge imovine koju je ta udruga priskrbila 
svojim djelovanjem. 

 

Glavni tajnik HPS-a    Predsjednik Izvršnog odbora HPS-a 
    Alan Čaplar          prof. dr. sc. Darko Grundler 


